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CENÍK INZERCE ŽIVOTA BĚCHOVIC

1/31/2 1/4

A4
A4 A4 A4

1/8
A4

1/16
A4

1/6
A4

Velikost 1 strany A4-uvnitř         3 840,- Kč
Velikost 1 strany A4-poslední strana         4 480,- Kč

Velikost 1/2 strany A4-uvnitř         1 920,- Kč
Velikost 1/2 strany A4-poslední strana         2 240,- Kč

Velikost 1/3 strany A4-uvnitř         1 440,- Kč
Velikost 1/3 strany A4-poslední strana         1 680,- Kč

Velikost 1/4 strany A4-uvnitř            960,- Kč
Velikost 1/4 strany A4-poslední strana         1 120,- Kč

Velikost 1/6 strany A4-uvnitř            720,- Kč
Velikost 1/6 strany A4-poslední strana            840,- Kč

Velikost 1/8 strany A4-uvnitř            480,- Kč
Velikost 1/8 strany A4-poslední strana            560,- Kč

Velikost 1/16 strany A4-uvnitř            240,- Kč
Velikost 1/16 strany A4-poslední strana            280,- Kč

Uvedené ceny jsou včetně DPH.

Ceník je platný od 1.1.2016
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SLOVO STAROSTY

Milí Běchovičáci, 

jaro se nám po chlad-

dném březnu a počátku 

dubna rozjelo naplno. 

Oteplení s sebou při- 

neslo nejen lepší  

náladu a Běchovice 

plné zeleně, ale také 

i d e á l n í  p o d m í n k y       

p r o  d o k o n č e n í  

rozpracova- ných investic. Kromě probíhající 

rekonstrukce Českobrodské mohutně f inišuje 

rekonstrukce Staré pošty. Rybníček dostává také pomalu 

novou podobu a v přípravě je i odlití nové sochy TGM. 

Letošní rok bude pro Běchovice v mnohém významný….

Proměna veřejných prostranství mi dělá radost.              

Je dokázáno, že kvalitní, funkční a esteticky hodnotné 

veřejné plochy motivují lidí k jejich navštěvování a zlepšují 

jejich subjektivní pocit při trávení volného času. 

Rekonstruovaná Stará pošta, rybníček i koneckonců ona 

Českobrodská jistě mohou k tomuto pocitu přispět.         

Já osobně bych si to velmi přál. 

Na takových místech je pak větší pohoda i při pořádání 

kulturních a společenských akcí. Letos naposled bychom 

tak mohli slavit Pálení čarodějnic na paloučku mezi Starou 

poštou a rybníkem. V dalších letech zde bude probíhat 

Běchovická pouť. V neposlední řadě se těším na Grand 

Opening Staré pošty 16. června tohoto roku, na který bych 

vás chtěl touto cestou co nejsrdečněji pozvat.

Kromě znovuotevření  Staré pošty bych vás rád pozval      

i na tradiční páleni čarodějnic a pietní akty k výročí 

Pražského povstání. Zároveň musím sdělit, že letos kvůli 

rekonstrukci rybníka neproběhne oblíbený silový pětiboj.

Přeji vám pohodový měsíc květen. S mnohými z vás se 

pak těším na viděnou na některé z připravovaných akcí.

Ondřej Martan,

váš starosta

Na svém 98. jednání dne 19.3.2018 mimo jiné 
projednala:

Na svém 99. jednání dne 28.3.2018 mimo jiné 
projednala:

źnávrh Rozpočtového opatření č. 04/18 – zvýšení rozpočtu 
o sponzorské dary

źnávrh Rozpočtového opatření č. 05/18 – zvýšení rozpočtu 
– účelová neinvestiční dotace z rozpočtu hl. m. Prahy     
pro Místní lidovou knihovnu ve výši 3 000,- Kč 

źžádost Základní školy Praha – Běchovice o schválení 
výše účetních odpisů na rok 2018

źžádost Mateřské školy Čtyřlístek o schválení výše 
účetních odpisů na rok 2018

źnávrh na schválení nákupu doplňků zásahových obleků 
členů jednotky SDH Praha - Běchovice 

źudělení záštity a technické podpory nad 7. ročníkem 
Pražského triatlonu

źnávrh na souhlas s uzavřením Dohody o stanovení 
rozhraní veřejné komunikační sítě pro areál Stará pošta

źnávrh na souhlas s uzavřením pachtovní smlouvy se 
společností Pražská agrární společnost spol. s r.o.

źnávrh na souhlas s uzavřením pachtovní smlouvy se 
společností Týnice, s.r.o. 

źnávrh na souhlas s projektovou dokumentací „DO ŘÍČAN, 
SÚ Praha 9, č. akce 13461“ 
návrh na souhlas se stavbou plotu u novostavby            
RD na pozemcích parc. č. 819 a 820 v k.ú. Běchovice  

źnávrh na řešení pronájmu restaurace v čp.  1 
źnávrhu o finanční příspěvek pro Milana Štěpána              

na provoz Sportovního centra Běchovice v roce 2018 - 
revokace usnesení

źžádost nájemce části pozemku parc. č. 1230/9,            
k.ú. Běchovice o odpuštění nájmu

źnávrh na souhlas s převodem nájemní smlouvy nájemce 
části pozemku parc. č. 1230/9 v k. ú Běchovice

źnávrh na objednání dopravního průzkumu dopravních 
intenzit na SOKP 510

źnávrh na přistoupení MČ Praha - Běchovice do Sdružení 
místních samospráv ČR

źnávrh na souhlas s uzavřením smlouvy o zřízení věcného 
břemene se společností PREdistribuce, a.s.

źnávrh na souhlas s vyhlášením VZMR s názvem 
„Obměna piknikových zastavení, dodávka informačních 
tabulí a oprava povrchu cyklostezky

źnávrh na souhlas s výjimkou z místní úpravy provozu     
na pozemních komunikacích

źnávrh programu 22. zasedání Zastupitelstva MČ Praha – 
Běchovice dne 11.4.2018

ź návrh na schválení nákupu nábytku do Stodoly – Stará 
pošta

RNDr. Soňa Beroušková
             tajemnice ÚMČ

RADA MČ PRAHA - BĚCHOVICE

ÚMČ Praha - Běchovice

Českobrodská 3
190 11 Praha 9

+ 420 281 028 611

podatelna@praha-bechovice.cz

.........................................................................................

.........................................................................................

..........................................................................
 

@

Úřední hodiny:
Pondělí 8-12  13-17
Středa   8-12  13-18
Pátek    8-12
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ÚŘAD MČ 

P O Z V Á N K A

Pietní akty k uctění památky obětí válek
(kladení věnců) proběhnou

Všichni jste srdečně zváni.

dne 5. května 2018

v Běchovicích 1 v 09:30 hodin,
v Běchovicích 2 v 10:00 hodin.

U pamětních desek v budově základní 
školy proběhne vzpomínkový akt 

v 09:00 hodin.

Vydávání povolenek pro vjezd 
Běchovice

oprava komunikace Českobrodská

Povolenky se od 2.5.2018 budou vydávat            
v úředních hodinách. Již nebude fungovat 
samostatné okénko v přízemí budovy            
ÚMČ Praha-Běchovice, proto se obracejte         
ve věci povolenek na:

p. Petra Chýského (1. patro, kanc. 205)  
nebo 
pí Šárku Hudečkovou (2. patro kanc. 303).

Pondělí  8.00 - 12.00 a 13.00 – 16.30
Středa     8.00 - 12.00 a 13.00 – 17.30
Pátek      8.00 - 12.00 

                                                                                
RNDr. Soňa Beroušková

tajemnice ÚMČ Praha - Běchovice

10, ne 18

Když jsem přemýšlel o nadpisu pro článek                          
o Českobrodské ulici, přišlo mi asi nejvýstižnější ono 
číselné vyjádření. Českobrodská ulice prochází             
od března náročnou a rozsáhlou rekonstrukcí zahrnující 
výměnu povrchu prakticky na celém katastru Běchovic, 
opravy mostů, zastávek MHD a mnoho dalšího. Celková 
doba plánovaného omezení dopravy plynoucího              
z rekonstrukce byla počítána na propastných 18 měsíců. 
K objemu práce číslo zřejmě odpovídající, v reálném 
životě něco strašného. 
Od počátku stavby se proto společně s dalšími kolegy 
starosty snažíme jednat o možných časových úsporách    
a urychlení procesu rekonstrukce. Na začátku měsíce 
dubna se začalo blýskat na lepší časy. V jeho průběhu 
pak došlo ke zlomu a také k předběžné dohodě. 
Stavba bude významně zkrácena.

Původní harmonogram předpokládal, že stavební práce 
pojedou bez přestávky celý rok 2018 až do prosince.       
S nastupující stavební sezónou roku 2019 pak budou 
práce opět zahájeny a ukončeny se závěrem letních 
prázdnin. 
Nová dohoda obsahuje celou řadu změn, které ve svém 
důsledku přeruší stavbu ještě letos v měsíci říjnu.          
Od 1. listopadu 2018 do 1. července 2019 by se pak       
po Českobrodské v Běchovicích mělo jezdit                 
bez dopravních omezení. Zbylé práce budou realizovány       
v průběhu letních prázdnin 2019. I tehdy by měl být 
provoz zachován, byť bude opět na kyvadlový semafor.

Celková úspora času bude         
8 MĚSÍCŮ, což osobně považuji 
za obrovskou úlevu pro všechny 
motoristy a úspěch jednání 
m í s t n í c h  s a m o s p r á v .  
Zhotoviteli, společnosti PORR 
a.s., je pak třeba poděkovat      

za velikou snahu vyjít vstříc a hledat nové způsoby řešení. 
Navržená opatření není zřejmě nutné do detailu rozebírat. 
Hlavním bodem časových úspor bude přemístění většiny 
prací do letních prázdnin tohoto roku. 

Do konce října je však ještě daleko. Proto všem, kteří 
musejí přes Běchovice denně jezdit, přeji pevné nervy        
a dostatek trpělivosti.

 
Ondřej Martan,

starosta
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ÚŘAD MČ

V metropolitním plánu nahlédněte do 
budoucnosti

Možná jste si všimli barevných plakátů, 
které hlásají, že Praha připravuje 
Metropolitní plán.        A možná jste si říkali 
– nu dobrá, ale co já s tím? Takový plán 
velkého města je jistě významný, velmi 
odborný a nepochybně zajímá plánovače, 
developery, dopravní experty…, ale co          
na tom může změnit normální Pražan?

Každý obyvatel má mnoho důvodů se o nový územní plán 
Prahy zajímat. Přinejmenším někde bydlí, pracuje. Kvalitu 
jeho života přeci prostředí ovlivňuje. Ještě větší důvod se       
o plán zajímat mají vlastníci nemovitostí, jejichž hodnota se 
přímo odvíjí od prostředí, ve kterém stojí, od dopravní             
a obchodní obslužnosti a podobně. Zajímat se – to je teprve 
začátek. Mnohem důležitější je, že k návrhu plánu, který byl 
16. dubna 2018 zveřejněn, už bude moci každý vznášet své 
připomínky.
Metropol i tn í  p lán najdete na webové st ránce 

 nebo včetně dalších informací         
na http://metropolitniplan.praha.eu. Metropolitní plán vypadá 
jako mapa v měřítku 1:10 000, ale od mapy se v mnohém liší. 
Nastavuje mantinely, jak se může město vyvíjet do budoucna. 
Teď je ta správná chvíle. Na studování návrhu Metropolitního 

http://plan.iprpraha.cz/

POJĎTE SI S NÁMI KOUPIT KONĚ
aneb "Veřejná sbírka"

 
V minulém čísle zpravodaje jsme vás informovali o možnosti 
přispět na sousoší se čtyř-spřežím poštovního vozu, resp.   
na jednoho z posledního z koní.
Sbírka stále probíhá, přispět peněžní částkou můžete         
na číslo účtu: 5298980349/0800, Česká spořitelna, a.s.

plánu máte čas od 16. dubna až do 27. června 2018, kdy 
proběhne první fáze projednání s veřejností – tzv. společné 
jednání. 
Na podávání připomínek k návrhu pak bude celkem 30 dnů – 
od 27. června do 26. července 2018.
Důležitou roli v připomínkování plánu mají městské části – ty 
mohou podávat mimo jiné tzv. zásadní připomínky, které 
budou mít výraznější váhu, a o jejich vypořádání bude 
rozhodovat Zastupitelstvo hl. m. Prahy. Pokud se rozhodnete 
Metropolitní plán připomínkovat ve věci důležité pro širší 
okolí nebo celou čtvrť, je vhodné konzultovat věcnou 
připomínku s vedením městské části. Pokud chtějí občané 
Běchovic navrhnout zásadní připomínku, mohou ji navrhnout 
k projednání zastupitelstvu, které se bude připomínkami        
k metropolitnímu plánu zabývat na svém červnovém 
zasedání. Návrh připomínky můžete zaslat prostřednictvím 
podatelny ÚMČ do 5.6.2018. Pokud bude její uplatnění 
zastupiteli schváleno, bude zapracována do souhrnného 
stanoviska naší městské části k Metropolitnímu plánu.
K připomínkování bude mít veřejnost možnost využít i nově 
vzniklý webový portál na stránkách odboru Územního 
rozvoje Magistrátu hl.m. Prahy, který nyní slouží                     
k připomínkování aktuálně pro jednávaných změn a úprav 
Územního plánu SU HMP.

ÚMČ Praha – Běchovice

Úřad městské části 
Praha - Běchovice

oznamuje, že 

dne 7.5. 2018
  

 je z technických důvodů 
uzavřen.

Děkujeme za pochopení.

RNDr. Soňa Beroušková,
tajemnice úřadu
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OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH
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Staro-nové napojení ul. Ke Kolodějům na Českobrodskou ulici. 
Budoucí objížďka pro prázdninový provoz.

Jaro v Běchovicích

Stavební práce v Běchovicích
pokračují
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MŠ

INFORMACE K ZÁPISU 
DO MATEŘSKÉ ŠKOLY 

ČTYŘLÍSTEK  PRO ŠKOLNÍ ROK 
2018/2019

Mateřská škola Čtyřlístek, Za Poštovskou zahradou 
588, Praha-Běchovice, příspěvková organizace,                      
v zastoupení ředitelky školy po dohodě se zřizovatelem 
MČ Praha-Běchovice a v souladu s odst. 2,§ 34 zákona              
č. 561/2004 Sb. o předškolním, základním, vyšším 
odborném a jiném vzdělávání, ustanovila následující 
podmínky pro podávání žádostí o přijetí dětí                     
k předškolnímu vzdělávání pro školní rok 2018/2019.

Místo pro podávání žádostí
Ředitelna v budově MŠ Čtyřlístek, Za Poštovskou 
zahradou 588, Praha-Běchovice

Termíny pro vydávání žádostí a souvisejících 
tiskopisů

ź 7.5. 2018 od 9.30 do 16.00 hodin (pauza na oběd 12-13)
ź 10.5.2018 od 13.00 do 15 hodin

Termín pro odevzdání vyplněných žádostí
ź 

   
dále průběžně   po dohodě (mail, telefon), nejdéle           
do 30.5. 2018
Termínem odevzdání žádostí začíná doba rozhodná         
pro vyřízení žádostí ve správním řízení podle předem 
stanovených kritérií pro přednostní umístění v případě 
poptávky převyšující kapacitní možnosti MŠ. Po naplnění 
těchto kritérií ředitelka vydává rozhodnutí o přijetí či 
nepřijetí do mateřské školy.

Termín pro vydání rozhodnutí (přijaté děti vyvěšením 
registračních čísel)
ź 4. 6. 2018 (písemná forma rozhodnutí v případě potřeby         
 k převzetí od 10 -  16 hodin)
Osoby odpovědné za příjem vrácených žádostí
ź Bc. Eva Mašitová – ředitelka školy
ź Pavla  Mrzenová  - zástupkyně ředitelky školy
Budeme požadovat předložení těchto dokladů:
ź Občanský průkaz rodiče a rodný list dítěte
ź Povolení k pobytu v ČR u cizích státních příslušníků

Bc. Eva Mašitová
                            ředitelka mateřské školy Čtyřlístek

Pozor změna data příjímání vyplněných žádostí - již 
16.5.2018 od 10h do 15 hod.,

Povídání o pejskovi a kočičce v rámci 
Noci s Andersenem

V pátek 23. 3. 2018 v naší MŠ proběhla "Noc s Andersenem". 
Letošní téma bylo "POVÍDÁNÍ O PEJSKOVI A KOČIČCE"      
od spisovatele Josefa Čapka. Dětem jsme celý týden četli 
pohádky, aby je dobře znaly. Večer jsme se sešli ve školce se 
spacáky a karimatkou. Děti se rozdělily do malých skupinek  
a plnily různé úkoly na pěti stanovištích. Skládaly obrázky, 
věšely "pejska a kočičku" na šňůru, zašívaly papírové 
kalhoty, vařily dort a pečovaly o uplakanou panenku.           
Po splnění dalších úkolů byla dobrá večeře. Paní kuchařky 
nám připravily řízek, děti si donesly dobrůtky a po čtení        
na dobrou noc se uložily ke spánku. Byl to nevšední zážitek 
pro děti i paní učitelky. 
Velmi děkujeme panu Tomáši Herrmannovi z firmy Radev    

Velikonoční jarmark

V průběhu měsíce března se děti i paní učitelky připravovaly 
na svátky jara a velikonoční Jarmark ve školce. Barvily 
vajíčka, stříhaly, lepily a zdobily z papíru, keramiky a dalších 
materiálů a zhotovovaly velikonoční zajíčky, slepičky, 
kuřátka a jiné výrobky. To odpoledne  28.3., je paní učitelky 
vystavily ve třídě Kuřátek a byla to opravdu krásná podívaná 
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za sponzorský dar ve formě kuřecích prsních řízků.

Dagmar Hlavová, 
učitelka MŠ

na barevné dětské práce. Rodiče si mohli za symbolickou 
cenu výrobky zakoupit a domů si odnášeli také domácí 
mazance, které upekly paní kuchařky ze školky. 
Výtěžek akce bude použit na výlet pro děti z mateřské školy.

Eva Mašitová, 
ředitelka MŠ
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Zápis do prvního ročníku pro školní 
rok 2018/2019

Děkujeme všem 72 budoucím žákům a jejich rodičům za čas 
strávený u zápisu v naší škole. Velmi si vážíme tak velkého 
zájmu o naši školu, a ačkoliv bychom rádi přijali všechny 
zúčastněné, z kapacitních a spádových důvodů můžeme       
v příštím roce otevřít pouze dvě první třídy.
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Děkujeme také paní učitelkám za přípravy a bezproblémový 
průběh zápisu, paní magistře Stolařové z OPPP za pomoc     
při řešení odkladů školní docházky a především všem 
zákonným zástupcům za trpělivost a vstřícnost                    
při vyplňování formalit.

vedení školy 

Projekt Mikroklima na ZŠ Běchovice

Letos se již potřetí Základní škola Běchovice úspěšně 
zapojila do projektu Město do kapsy – Mikroklima okolí školy. 
Tento projekt se zabývá životním prostředím v okolí školy. 
Žáci se naučí novým badatelským dovednostem, díky kterým 
mohou zkoumat ovzduší, vodu a zeleň ve zvolené 
problematické lokalitě.
Tento rok jsou do projektu zapojeni žáci šestých a sedmých 
tříd pod vedením paní učitelky Kolářové a pana zástupce 
Brabence. Žáci se rozdělili do pracovních týmů a na základě 
dotazníkového šetření mezi spoluobčany zvolili jako 
problematickou lokalitu křižovatku ulice Českobrodská         
a ulice Mladých Běchovic. Jako kontrolní lokalitu                   
k následným pokusům zvolili zahradu školy.
Týmy se vrhly do zkoumání ovzduší těchto lokalit. Do terénu 
umístily Petriho misky s krémem ke zjištění prašnosti 
ovzduší. Po 8 dnech misky sebraly a zkoumaly změny 
krému. Na kontrolních lokalitách (školní zahrada) byl krém 
znatelně bělejší, pouze na misce blízko keřů spadalo pár 
větších kousků (částí větviček, lístků, ...). Drobounkého 

prachu se nejvíce zachytilo na miskách v problematické 
lokalitě – kolem hlavní silnice, nejvíce na misce přímo            
u křižovatky (další místa byla na střeše autobusové zastávky 
a na zídkách podél silnice). 
Žáci již stihli prozkoumat i zeleň těchto lokalit. Rostliny 
vychytávají prach z ovzduší. O tom se přesvědčili stěrem listů 
opadavých stromů a jehličnanů. Nejvíce zaprášené byly 
jehličnaté stromy v problematické lokalitě.
Dále se zabývali synergickým účinkem škodlivin v ovzduší,    
v problematické lokalitě pátrali po stromových lišejnících        
a měřili dopravní zatížení místa. Na závěr projektu budou 
třídy navrhovat řešení ke zlepšení mikroklimatu problémové 
lokality. Jednotlivé výstupy, návrhy a fotografie žáků při práci 
j s o u  k  v i d ě n í  n a  s t r á n k á c h  p r o j e k t u  
http://www.mestodokapsy.cz/mikroklima-okoli-skoly/ .
Projekt připravila 01/71 ZO ČSOP Koniklec, p. s., finančně jej 
podporuje Hlavní město Praha. 

Mgr. Lenka Winterová, 
Ekocentrum Koniklec
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Na fotografiích děti umisťují Petriho misky 
s bílým krémem pro zjištění prašnosti ovzduší.
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Vánoční stromky 
zpátky v lese

Ve středu 11. 4. 2018 naši žáci            
a učitelé ve spolupráci s Lesy            
hl. města Prahy vrátili vánoční 
jedl ičky v kontejnerech zpět             
do přírody, do budoucího lesa, který 
se pomalu, ale jistě rodí mezi obcemi 

Běchovice a Újezdem nad Lesy.
Zároveň ke 100. výročí vzniku republiky v tomto roce každá 
třída vysadila symbolických 100 stromků vznikajícího lesa.

Děkujeme všem zúčastněným, organizátorům i pomocníkům 
a přejme mladým stromečkům přívětivé časy a zdravý růst.

Učitelé ZŠ

Vážení čtenáři,
dobrovolnictví je činnost vykonávaná 
bez nároku na finanční odměnu. 
Většinou se děje ve prospěch druhých 
osob č i  společnost i .  Ex is tu je 
dobrovolnictví formální a neformální. 
Formální druh je zaštiťován konkrétní 
organizací a je smluvně definován. 
Neformálním dobrovolníkem se stává 

člověk vlastně jakoukoliv bezúplatnou pomocí druhému. 
Nepočítá se však pomoc v rodině.
Pro „nedobrovolníky“ může být tato role jaksi podezřelá – 
„Proč to ten člověk dělá, když z toho nemá pro sebe užitek?“ 
Užitek by z toho každopádně mít měl – dělá, co ho baví, má 
dobrý pocit, pomůže druhému, cítí se být prospěšný. To, že 
za takovou práci nemá finanční odměnu, znamená určitou 
svobodu. Důvodem se také stává získávání zkušeností. 
Člověk může dojít k určitému životnímu naplnění, které mu 
chybí. Ekologicky zaměřený jedinec se stará o přírodu. Ten, 
který nemůže mít doma zvíře, chodí venčit psy z útulku. Další 
vede kroužek pro děti, doučuje jazyky, pomůže sousedce      
s nákupem, dochází za lidmi, kteří se cítí osaměle. 
Máte nějaké zkušenosti s dobrovolnictvím? Rádi byste se 
nějak zapojili? Přemýšlíte o smysluplné seberealizaci? 
Mnozí namítnou, že mají co dělat, aby se oháněli                   
v zaměstnání a v péči o rodinu, natož aby ještě něco dělali 
navíc. Je v tom velký kus pravdy. Dobrovolnictví se ale dá 
provozovat kdykoliv a kdekoliv (z domova, v blízkosti bydliště 
- téměř za humny, v zahraničí), jednorázově i pravidelně 
(jednou do roka, jednou za život nebo třeba každý měsíc). 
Možnosti jsou nepřeberné, jde jen o zjištění možností,           
o uvědomění si, na co máme skutečně kapacitu a časové 
možnosti. Ale pozor! Pokud se rozhodnete stát se 

dobrovolníkem a být v kontaktu s lidmi, je třeba mít 
vyjasněno, proč o to stojíte a co očekáváte. V žádném 
případě nemůže jít o léčení vlastní duše – pokud nejste 
vyrovnaní, můžete druhému naopak velmi ublížit. Například 
se domluvíte na pravidelném navštěvování pána 
seniorského věku - předčítání, povídání, doprovod               
při procházkách. Přijdete za ním jednou a zjistíte, že na to 
vlastně nemáte čas. Nebo mu v rozhovoru sdělíte všechny 
své starosti a přenesete je na jeho bedra. A pak už nepřijdete. 
Pan XY neví, co se stalo. Pravděpodobně se domnívá, že je 
to jeho chyba, že vás nezaujal. Může se cítit mnohem hůř       
a víc osaměle než předtím. Z toho důvodu dochází                
u formálních dobrovolníků k pohovorům, výběrovým řízením. 
Častým jevem jsou speciální výcviky. Učí se zde etice, 
postupům v různých situacích, komunikačním dovednostem. 
Omezí se tak počet lidí, kteří mohou dobrovolnictví rychle 
vzdát, nebo na to jít ze špatného konce. 
Důležité je tedy odpovědět si upřímně na několik otázek: 
bude mě konkrétní činnost bavit? Jakou časovou dotaci chci 
dobrovolnictví věnovat? Bude se mi chtít pravidelně někam 
dojíždět? Jakou mám motivaci? Jak dlouho o dobrovolnictví 
přemýšlím? Je to impuls, nebo na to myslím několik měsíců, 
let? Neřeším tím vlastní problémy?
Někteří už dobrovolníky jste. Vy, kteří o tom uvažujete, 
vezměte prosím všechna pro a proti na vědomí. Účelem je 
pomoc a ne riziko ublížení. Buďme co nejvíce zodpovědní      
k tomu, co děláme.

Martina Rafačová,                                                                                                   
sociální pracovnice, koordinátorka aktivit

tel.: 775 997 853, martina@cssb.cz

SOCIÁLNÍ SLUŽBY BĚCHOVICE

PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ

Děkuji za přání místnímu úřadu v Běchovicích 
k mým 70-tým narozeninám a za dárek, který 

mně osobně přinesl pan Jiřík.

Pavel Váňa
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Ve fotografické soutěži se hledá 
nejkrásnější lípa Prahy

Zapojte se do soutěže "Lípa – náš 
národní strom" a prostřednictvím 
f o t o g r a f i í  u k a ž t e  t u  v a š i                       
v nejlepším světle.
Lípa je naším nejoblíbenějším 
stromem a je rovněž národním 
symbolem. Soutěž, která je určena 
pro amatérské fotografy, pořádá       
při příležitosti 100. výročí vzniku 
Československé republiky web 
Pražské stromy ve spolupráci            

s pražským magistrátem a dalšími partnery.
 Fotografie libovolných lip rostoucích na území hlavního 
města Prahy doplňte o název snímku, lokalitu a proč vás 
daný strom zaujal.
Snímky je možné zasílat do 19. srpna 2018 na kontaktní         
e - m a i l o v o u  a d r e s u  w e b u  P r a ž s k é  s t r o m y  
(prazskestromy@seznam.cz). Každý soutěžící může 
poslat nejvýše čtyři fotografie. Pro autory nejlepších snímků 
jsou připraveny finanční hotovosti a další hodnotné ceny.
Více informací o 4. ročníku fotografické soutěže naleznete 
na webu z, který je průvodcem         
po památných a významných stromech Prahy. 
Záštitu nad soutěží převzala radní MHMP RNDr. Jana 
Plamínková.
Těšíme se na vaše příspěvky.

 web Pražské stromy

www.prazskestromy.c
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Ukliďme svět, ukliďme Česko 

V sobotu 7. 4. 2018 probíhala                 
v Běchovicích akce Ukliďme svět, 
ukliďme Česko (dobrovolnická úklidová 
akce), která se koná na území celé 
České republiky a dokonce       na pár 
místech mimo ni. Jejím cílem je uklidit 
nelegálně vzniklé černé skládky              
a nepořádek.
Naše parta se sešla v 10:00 na hřišti       
v Kuťatech, kde jsme také úklid začali, 
byli jsme 4 dospělí a 8 dětí. Vyzbrojeni 
ige l i tovými  pyt l i  a  pracovními  
r u k a v i c e m i  j s m e  v y š l i  s m ě r                  

"Tři mosty", ale ještě, než jsme došli k prvnímu mostu                
(u sběrného dvora), měli jsme 2 pytle plné plastů, jeden pytel 
nacpaný skleněnými lahvemi, jeden pytel papíru a jeden pytel 
směsného odpadu. Vytříděný odpad jsme dovezli               
do kontejnerů k tomu určených a směsný odpad byl odvezen 
díky obci. Paradoxní mi přišlo, že někteří pejskaři odpad      
po svém pejskovi seberou do igelitového sáčku, následně    

ho ale vyhodí do volné přírody na konci ulice V Potočinách, 
takové kousky jsme na naší poměrně krátké trase našli asi 
čtyři. 
Příští rok si to určitě celé zopakujeme a těšíme se, že se 
potkáme i s vámi.

Martina Míková

SUDOKU
Sudoku č. 1 Sudoku č. 2

SPORT

Běh naděje v Klánovicích

Zveme vás na desátý ročník charitativního Běhu naděje, který pořádá Masarykova ZŠ      
a Místní úřad Praha-Klánovice v neděli 20. 5. 2018. 
Tratě dlouhé 1 000 – 4 000 m jsou vhodné pro běžce, chodce, rodiče s kočárky či cyklisty 
(trasa 10 000 m). Čeká na vás běh či procházka Klánovickým lesem, občerstvení, 
doprovodný program, hudební doprovod, nebude chybět také oblíbený knižní bazar 

pořádaný klánovickou knihovnou. 
Novinkou bude i ukázka aktivit a techniky dobrovolných hasičů z místní organizace SDH.
Veškerý výtěžek z Běhu bude předán na výzkum a léčbu rakoviny. Celostátní výtěžek 500 000 Kč byl v loňském roce 
předán dětské hematologii a onkologii Motol. Na našem běhu bylo vybráno více než 25 000 Kč, což je trvale jeden              
z nejvyšších republikových příspěvků. 
Zápisy začínají od 8.30 hodin na parkovišti před sportovní halou u ZŠ Klánovice, samotné běhy od 10 hodin.

Za přípravný výbor
Jolana Fuchsová
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Bruslení – začátek sezóny

Letos jsme prvně potrénovali díky studenému počasí          
na areálu Na Korunce až v neděli 8.4. A 9.4. od 18do 19 hodin. 
začalo oficiální naše bruslení s oddílem začátečníků               
i pokročilých. V neděli nás "bylo pět" v pondělí už 
"Klapzubova jedenáctka". Doufám, že se brzo dostaneme   
do formy minulého roku. Letos nás čeká hodně závodů 
fitness  a také běžecké závody, kterých se chceme společně 
zúčastnit. Snad se na všechny dostatečně sportovně 
připravíme. A když ne, bruslíme a běháme přeci pro radost     
a i účast se počítá. 

Iva Kafková

Lůca a Fíla Wudy, Berta Březinová a Matýsek a Honza Šmída

Adam Kočí, Matěj,  Honza Šmída, Sandra a Terča Šálkovy, Eli 
Josefína Kubátová,Lůca a Fíla Wudy, Štěpánek Němec, Berta 
Březinová, Sonička a Šárka Lorencovy

Myslivecký spolek  Horní Počernice, z.s.

Právě  skončil myslivecký hospodářský rok ( vždy od 1.4.  do  31.3. ) a tak Myslivecký spolek Horní Počernice na své  
březnové  hodnotící  schůzi  informoval  o své činnosti za uplynulé období..
Samozřejmě, že největší pozornost byla věnována lovu černé zvěře. Oproti minulému roku, v němž jsme ulovili         

111 kusů (!!!),  byl  letošní  výsledek  podstatně  nižší,  a to jen 46 kusů.  Je to důsledek odpovědné  
redukce  stavu  černé  zvěře v minulém roce.
ź Dále jsme ulovili 9  lišek.
ź Uskutečnily  se 4 společné hony,  na  kterých  jsme ulovili  59  bažantích  kohoutů.
ź Postavili jsme  2  zásypy,  1  posed  a  2  žebříky.
ź Prováděli jsme  úklid  honitby,  průřezy  nepropustného  křoví.
ź Odpracovali jsme   cca  500 brigádnických hodin na  mysliveckém  zařízení.
ź Spolek  pomáhal  i  na  nehonebních  pozemcích  chatařům, stavěl  pachové  ohradníky       

proti černé  zvěři.
ź Pokračuje  dlouhodobá  spolupráce se  ZŠ  Dolní  Počernice  – děti  sbírají kaštany  a  my       

pro ně v červnu  v Měsíci  myslivosti v naší  chatě  uděláme  setkání s pohoštěním, přednášku , 
soutěž  a  výstavku  trofejí.

ź Značně  se zlepšila naše komunikace  s MÚ. 
ź V závěru  chceme  poděkovat  MÚ  Dolní  Počernice,  který  našemu spolku  poskytl  finanční  příspěvek               

na  stavbu  dvou  kusů  posedů ( kazatelen ) potřebných k  lovu  černé  zvěře. 
Pavel  Listoň,

předseda  spolku
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INZERCE

Psí salon ,,Sixi,, 
nabízí kompletní péči o psy i VELKÝCH plemen. 

Objednání na tel.č. 603 286 876, možno i              
ve večerních hodinách a o víkendech. 

Rohožnická 261, Praha 9, Újezd nad Lesy. 
www.salon-sixi.cz

ZDE BY  MOHL BÝT VÁŠ INZERÁT
Velikost 1/16 A4

Cena 240,- Kč (včetně DPH)

SUDOKU - řešení

Sudoku č. 1 Sudoku č. 2



KULTURA

Rozpis kulturně - společenských akcí květen až červenec 2018
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